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REPUBLIC OF VANUATU

NATIONAL ADVISORY BOARD ON CLIMATE CHANGE AND

DISASTER RISK REDUCTION

C/- VANUATU METEOROLOGY AND

GEO-HAZARDS DEPARTMENT

PMB 9054, Port Vila; Phone: (678) 22331
PROJECT BRIEF / RESUME DE PROJET
MAINSTREAMING DISASTER RISK REDUCTION IN VANUATU PROJECT (MDRR) – 
INTEGRATION DE LA REDUCTION DES RISQUES NATURELS AU VANUATU (MDRR)
ATTENTION / A L’ATTENTION DE: 

Hon. Patrick Crowby Manarewo,

 Minister of Internal Affairs / Ministre des Affaires Intérieures 
Port Vila

10 June, 2013 / 10 Juin 2013
BRIEF PROJECT PROFILE / RESUME DE PROJET
	Funding Administrator / Bailleur de Fonds:

World Bank Group

	Funding source / Source de Financement:
Government of Japan- Policy and Human Resource Development Trust Fund (PHRD)

	Total funding / Fonds Alloué:

US$ 2,728,000 (~VT 251 Million)

	Duration / Duree:

2013-2015 (3 years / 3 ans)

	Status / Statut:

Grant Agreement signed: 26 October 2012

Project now in Implementation Stage

	Project type / Type de Projet:

Institutional strengthening; Technology investment and transfer; Training; Community capacity building

	Sectors & Themes / Secteurs & Thematiques:

Themes: Disaster Preparedness, Mainstreaming Disaster Risk Reduction, Policy 
Sectors: Planning, Disaster Preparedness
	Scope / Objective:

National and provincial with activities involving communities in Port Vila and Luganville

	Lead GoV Agency / Agence Gov Dirigeante:

Vanuatu Meteorology and Geo-hazards Department (VMGD), National Advisory Board on Climate Change and Disaster Risk Reduction (NAB)


	Key Stakeholders / Acteurs Clés:

National Disaster Management Office (NDMO); Physical Planning Unit, Port Vila Municipality, Luganville Municipality, Vanuatu Police Force,  Department of Local Authority, Department of Lands.

	Media Contact:

Williams Worwor, Principal Training Officer, VMGD,- Address: VMGD, PMB 9054, Port Vila, Vanuatu. Telephone Number:22331
Email:  wbworwor@meteo.gov.vu
	Project Contact:

Sylvain Todman-Project Coordinator, 

Address: VMGD, PMB 9054, Port Vila, Vanuatu.
Telephone: 22331

Email: stodman@vanuatu.gov.vu


Background / Introduction
Vanuatu is one of the most vulnerable countries to natural hazards on the planet, (World Bank, 2011). More than three quarters of the population are at risk from not just one, but multiple disaster events, including: tsunamis, volcano eruptions, flooding, cyclones and many more. According to the Pacific Catastrophic Risk Assessment and Financing Initiative (PCRAFI), undertaken by SPC and World Bank in 2010, Vanuatu can lose up to VT4 Billion in one year due to cyclone and earthquakes. Against this backdrop, Disaster risk management has become a cross-cutting issue that affects all sectors of Vanuatu and all development priorities and programs. Disaster risk management and climate change have been included into the current Priorities for Action Agenda 2011-2016.  In September 2012, Vanuatu launched the National Advisory Board on Climate Change and Disaster Risk Reduction (NAB) to better manage and coordinate Climate change adaptation and disaster risk reduction programs in Vanuatu and facilitate mainstreaming of disaster risk reduction into sectoral policies and planning.   The resources provided by this project will strengthen the NAB and assist the Government to conduct thorough hazard and risk assessment in the urban areas and use the data to inform national land use planning policies including the design of a Tsunami warning system for both urban areas.
Le Vanuatu est l’un des pays les plus enclins aux risques naturels dans le monde (Banque Mondiale, 2011). Plus des ¾ de la population sont exposes a de nombreux risques incluant les tsunamis, les éruptions volcaniques, les inondations, les cyclones et bien plus encore. Selon l’étude du Pacific Catastrophic Risk Assessment and Financing Initiative (PCRAFI), entrepris par la SPC et la Banque Mondiale en 2010, le Vanuatu peut potentiellement perdre jusqu’à 4 Milliards de Vatu par an du fait du risque cyclonique et des conséquences des tremblements de terre. Contre ces fâcheuses conséquences, la gestion des risques naturels est devenue un problème général qui affecte tous les secteurs et les programmes de développement du Vanuatu.  La gestion du risque naturel et le changement climatique ont été intégré à l’Agenda des Actions Prioritaires  2011-2016. En Septembre 2012, le Vanuatu a mis en place le Conseil d’Administration National pour le Changement Climatique et la Réduction des Risques Naturels (NAB) afin de mieux gérer et coordonner l’adaptation au changement climatique et les programmes de réduction des risques naturels et faciliter leur intégrations dans les politiques sectoriels et les plans d’aménagement. Les fonds fourni par ce projet renforceront le NAB et assisteront le Gouvernement afin d’analyser les risques et leurs impacts dans les zones urbaines et à utiliser ces informations pour la planification de la politique de l’utilisation des terres, incluant la conception d’un système d’alerte contre le risque de Tsunami pour les deux zones urbaines ciblées. 
Project Objective / Objectifs du Projet:
To strengthen urban planning and tsunami preparedness in the main urban areas of Vanuatu through the following specific outcomes;

·  Risk information and risk reduction considerations incorporated in urban planning process and policies;  

· Tsunami warning services strengthened and community access to timely and accurate warnings  improved; and 

·  A joint National Platform for Disaster Risk Management and Climate Change Adaptation established.  
Renforcer le plan d’urbanisation et la réponse au risque tsunami dans les zones urbaines principales du Vanuatu à travers les résultats suivants:
· L’information et la réduction des risques inclus dans  la politique d’urbanisation et les plans de développement urbain

· Les services d’alertes Tsunami renforcés et l’accès aux communautés facilité 

· La création d’une Plateforme Nationale Commune pour la Gestion du Risque Naturel et l’Adaptation au Changement Climatique
Project Benefits / Benefices du Projet:

The tsunami warning systems to be installed in Port Vila and Luganville will help the urban population prepare for tsunami. The data collated from the hazard and risk assessment will inform urban planning policies. 
De multiples systèmes d’alerte Tsunami installe a Port-Vila et Luganville qui aideront la population urbaine à être préparé pour le risqué tsunami. L’information collectée lors de la phase d’analyse des différents risques informeront les politiques lie à la planification urbaine.
Description / Description:
Component 1: Risk Mapping to Support Urban Preparedness and Planning (~VT66Million).

This component will develop hazard and risk models and maps in a scale suitable for urban planning. The exercise will target Port Vila, including the urban extension areas of Mele Bay and Teuma Bay and Luganville. The activity will develop the capacity of the VMGD in geospatial data management and the development of hazard and risk mapping products. Through a consultative process led by the Ministry of Internal Affairs development zones will be established for Port Vila and Luganville capitalizing on the improved risk information. 
Composant 1: Cartographie des Risques pour Aider à la Gestion et a la Préparation du Développement Urbain  (~VT66Million).

Ce composant développera  les modèles et les cartes de risques et d’aléas à une échelle utilisable pour la gestion des plans d’urbanisation. Cet exercice visera Port-Vila, incluant les extensions urbaines de la Baie de Mele et de la Baie de Teouma,  et de Luganville. Cette activité développera la capacité du VMGD dans la gestion des données géospatiales et le développement des produits cartographiques lies à l’aléa et au risque naturel. A travers un processus consultatif dirigé  par le Ministère des Affaires Intérieurs, des zones de développement seront établis pour Port-Vila et Luganville capitalisant sur l’amélioration de l’information lié au risque.
Component 2: Establish a tsunami warning system for Port Vila and Luganville (~VT136.5Million)
This component will establish an integrated end-to-end tsunami warning systems for the municipality of Port Vila and Luganville as a pilot for the country. 
Composant 2: Etablissement d’un system d’alerte Tsunami pour Port-Vila et Luganville (~VT136.5Million)
Ce composant établira un système intégral de surveillance et d’alerte Tsunami pour les municipalités de Port-Vila  et Luganville comme projet pilote pour le pays entier 
Component 3: Strengthen the National Advisory Board on Climate Change and Disaster Risk Reduction (~VT21Million)
This activity will provide technical assistance for the integration of the institutional, policy and legal frameworks relating to DRR and CCA. It further supports mainstreaming of DRR and CCA into sectoral plans and budgets through advocacy and conduct of workshops and conferences.  
Composant 3: Renforcer l’action du NAB  (~VT21Million)
Cette activité fournira une assistance technique pour l’intégration institutionnelle, politique et légal des plans d’actions liés au DRR et CCA. 
Progress to date / Avancement:

· NDMO National Emergency Operation Centre Equipment and furniture worth ~VT15 Million procured

· Work on setting up the Vanuatu Tsunami Warning Centre and partitioning of VMGD building starting soon (~VT17Million)

· Terms of Reference for Risk Mapping and Modelling work drafted and Expression of Interest have been received
· Technical Advisory Group for Component 1 already set up
· Equipement et Fourniture du Centre Opérationnel National des Urgences du NDMO (~VT15 Million) d’achat

· Mise en place du Centre d’Alertes Tsunami du Vanuatu et partitionnement opérationnel du VMGD (~VT17Million)

· Terms of Reference pour la Modélisation et la Cartographie des Risques finalisé et Expression d’Intérêts reçu  des compagnies ciblées
· Groupe Technique d’Experts pour le Composant 1 en place
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